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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Για δεύτερη φορά, στην ίδια αλιευτική περίοδο, αποκλείονται από 

την δραστηριότητά τους οι αλιείς και οι έμποροι οστρακοειδών, εξαιτίας 

της αδυναμίας διεξαγωγής ελέγχων για βιοτοξίνες από το Εθνικό 

Εργαστήριο Αναφοράς Θαλασσίων Βιοτοξινών» 

Αιφνιδίως, στις 15 Απριλίου απαγορεύτηκε στον Κόλπο Καλλονής η αλιεία 

οστράκων και συγκεκριμένα κυδωνιών και καλόγνωμων. Αιτία για την διακοπή 

της  δραστηριότητας των αλιέων οστρακοειδών - για διάστημα μεγαλύτερο των 

δυο εβδομάδων - ήταν μια βλάβη σε λυχνία του αναλυτή του Εθνικού 

Εργαστηρίου Αναφοράς Θαλάσσιων Βιοτοξινών στη Θεσσαλονίκη.  

Το εν λόγω δημόσιο εξειδικευμένο Εργαστήριο έχει οριστεί από το Υπουργείο 

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων να διεξάγει τους θεσμοθετημένους 

απαραίτητους δειγματοληπτικούς ελέγχους, προκειμένου να ανιχνεύονται 

εγκαίρως – πριν τη διάθεσή τους στην ελληνική αγορά - όστρακα που φέρουν 

παθογόνους μικροοργανισμούς ή τοξικές ουσίες συσσωρευμένες στη σάρκα 

τους, ώστε να διαφυλάσσεται η δημόσια υγεία. 

Δυστυχώς, είναι η δεύτερη φορά μέσα στην τρέχουσα αλιευτική περίοδο που 

λόγω βλάβης του ίδιου μηχανήματος οι αλιείς οστρακοειδών εξαναγκάζονται σε 

επαγγελματική απραξία - με σημαντικότατες οικονομικές επιπτώσεις - λόγω της 

αδυναμίας διενέργειας των υποχρεωτικών και αναγκαίων δειγματοληπτικών 

ελέγχων στα προϊόντα τους.  
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Σας υπενθυμίζουμε ότι στις αρχές Νοεμβρίου, που συνέπιπτε με την έναρξη της 

αλιευτικής περιόδου για τα όστρακα, είχε παρουσιαστεί πάλι βλάβη λυχνίας 

στον ανιχνευτή FLR WATERS ACQUITY του συγκεκριμένου εργαστηρίου, με 

αποτέλεσμα να μην διεξάγονται δειγματοληπτικοί έλεγχοι για περισσότερο από 

ένα μήνα. Σας υπενθυμίζουμε, επίσης, ότι χρειάστηκε να προβούμε στην 

άσκηση κοινοβουλευτικού ελέγχου με κατάθεση σχετικής ερώτηση στις αρχές 

Δεκεμβρίου προκειμένου να επιλυθεί προσωρινά το πρόβλημα. 

Θεωρούμε ότι η διασφάλιση της διενέργειας των δειγματοληπτικών ελέγχων στα 

οστρακοειδή, κατά τρόπο συνεχή και απρόσκοπτο, αποτελεί υποχρέωση της 

Πολιτείας και του αρμόδιου προς τούτο Υπουργείου και προϋποθέτει ενδελεχή 

και λειτουργικό σχεδιασμό. 

Οι ως άνω δυσλειτουργίες και καθυστερήσεις που προέκυψαν κατά την φετινή 

αλιευτική περίοδο επιβεβαιώνουν την ανάγκη για ενίσχυση του Εθνικού 

Εργαστηρίου Αναφοράς Θαλάσσιων Βιοτοξινών με εργαστηριακό εξοπλισμό 

καθώς και ανταλλακτικών για τα μηχανήματα που ήδη διαθέτει, εφόσον ο ρόλος 

που διαδραματίζει για την αλιεία των οστράκων είναι κομβικής σημασίας για τις 

τοπικές οικονομίες και την οικονομία της χώρας. 

Ομοίως, οι φετινοί περιορισμοί, λόγω της διπλής διακοπής των ελέγχων, στην 

αλιευτική περίοδο και ο αποκλεισμός από την δραστηριότητά τους, για τον ίδιο 

λόγο, των επαγγελματιών στον τομέα των οστρακοειδών, επί μακρόν, επέφεραν 

σημαντική οικονομική ζημία και, ως εκ τούτου, θεωρούμε αναγκαία την 

οικονομική τους ενίσχυση από την Πολιτεία.  

Με βάση τα παραπάνω,  

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Ποιος είναι ο σχεδιασμός του Υπουργείου για τη διασφάλιση της 

διενέργειας των δειγματοληπτικών ελέγχων στα οστρακοειδή, κατά 

τρόπο συνεχή και απρόσκοπτο, ώστε να μην επαναληφθούν οι 

φετινές δυσλειτουργίες; 

2. Προτίθεται να αποζημιώσει τους αλιείς οστρακοειδών για την 

ανυπαίτια οικονομική ζημία που έχουν υποστεί εξαιτίας της μη 



διεξαγωγής των απαιτούμενων και υποχρεωτικών ελέγχων, 

ανάλογα με την αλιευτική τους δραστηριότητα; 

3. Σε ποιες ενέργειες θα προβεί προκειμένου να εξοπλιστεί επαρκώς 

με εργαστηριακό εξοπλισμό και ανταλλακτικά για τα υφιστάμενα 

μηχανήματα το Εθνικό Εργαστήριο Αναφοράς Θαλασσίων 

Βιοτοξινών, ώστε να μην παρατηρούνται, στο μέλλον, παρόμοιες 

μεγάλες καθυστερήσεις σε περίπτωση βλάβης; 
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